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”Nu kommer Hærvejsmotorvejen” skriver Viborg Stifts Folkeblad med store typer, og man får 

indtrykket af, at det er en vej forbi Viborg, det drejer sig om. Det er det ikke! Regeringen og Dansk 

Folkeparti er blevet enige om, at de gerne vil have gang i motorvejsbyggeri fra Give til Haderslev.

Så er de ganske vist også blevet enige om, at de efter 2023 vil forsøge at finde penge til en motorvej

forbi Viborg, men til den tid har de næppe ret meget at skulle have sagt i den sag. Vi har valg om et 

par måneder, og her bliver klima og miljø et af hovedemnerne. 

Hvis man vil stemme for en fornuftig klimaindsats, er man nødt til at fravælge de partier, der vil 

hælde danskernes penge ud af vinduet til klimaødelæggende motorveje. Det var noget man gjorde i 

forrige århundrede. I fremtiden er vi nødt til at tænke i mere intelligente og klimavenlige baner. 

Trafikministeren har ladet forstå, at forliget mest er lavet for at presse socialdemokraterne til også at

hoppe med på motorvejsvognen. Vi håber socialdemokraterne tænker sig gevaldigt godt om og 

prioriterer klimavenlige løsninger fremfor forældede motorveje. Ellers må de partier, der vil føre en 

ansvarlig klimapolitik, forklare dem, hvordan det skal gøres. 

Der er nok at tage fat på, og transportsektoren må tage sin del af klimaansvaret. 


